
Referat Lokalbestyrelsesmøde 
 
Mandag den 5. februar kl. 9.00 i køkkenet på Fredenshjem 
 
Afbud: MH 
 
 
Pkt. 1 
Velkomst 
 
Alle klarer det sædvanlige 
Kommentarer 
Alle gjorde det som sædvanlig fint 
 
 
Pkt. 2 
Referat fra mødet den 9. januar 
 
De kommentarer FL har bliver taget op under de følgende punkter. 
Er der andre der har kommentarer 
Kommentarer 
Nej 
 
Pkt. 3 
Siden sidst 
 
Der er ikke nye tal på landsplan for medlemmer og frivillige, men der kommer en kampagne hen 
over de næste måneder, som vil give en del nye medlemmer. 
Kommentarer 
OK – Fl forklarede kort, hvad hvervekampagnen gik ud på, og hvordan emnerne blev fundet – 
med den usikkerhed det nu giver 
 
Intet nyt fra Landsbestyrelsen, holder først møde den 30-31. januar 
Kommentarer 
OK 
 
Vedr. nyt fra vores KOU- møde den 16. januar – Jeg vedhæfter referatet fra KOU-mødet og 
gennemgår det efter behov på mødet. 
Beslutninger/kommentarer 
Referatet blev kort gennemgået – og der var ikke nogen der havde yderligere spørgsmål 
 
FL har deltaget i et møde i Snorresgade vedr. ”Fokuseret indsats”, Det KOU-stof og dækker over 
undersøgelse og aktiviteter omhandlende betaling for akutpladser og andre midlertidige pladser. 
Det spørgeskema Kommunen har svaret på vedhæftes, referat fra mødet, kun mundtligt. 
Beslutninger/kommentarer 



Skemaet blev gennemgået – og FL præciserede at det kun var overførte fra sygehuse iht. 
Sundhedsloven der ikke skal betale – ÆS kæmper for at alle midlertidige pladser bliver gratis. 
Nu må vi se når der kommer en ny Sundhedslov 
Men Vejen Kommune lever op til det de skal i dag 
 
Fl har deltaget i møde Vedr. ”FC Demens”, det er KOU-stof – referat fra mødet, kun mundtligt 
Kommentarer 
Ingen spørgsmål 
FM havde hørt at et lignende projekt med hjertepatienter kører i Vejen – og at det er godt 
 
FL deltager i møde for formænd og næstformænd i Distrikt 4 (MH er på ferie) 
Dagsordenen indeholder debat over emner fra delegeret-forsamlingen 2022, vedr. bl.a. 
kørselsgodtgørelse og kontingenttilbagebetaling (som vi har haft oppe i bestyrelsen) og ”Fokuseret 
indsats” 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
 
Pkt. 4 
Økonomi 
 
HW har revideret budgettet for 2023 på indtægtssiden, da en del poster er ændret væsentligt 
Udsendes sammen med budgetopfølgning for januar (samme papir) 
Beslutninger/kommentarer 
OK – desværre ingen kommentarer 
 
 
Pkt. 5 
Nyt fra bestyrelsen 
 
Der er ikke modtaget noget inden udsendelse af dagsorden – er der nogen der har noget på hjerte 
Beslutninger/kommentarer 
KP  
1224 medlemmer pr. 1. febr. 2023 
13 nye tilmeldte siden sidst. 
Fremgang på 6 stk. 
 
 
 
 
Pkt. 6 
Nyt fra koordinatorerne 
 
MH har sendt følgende 
 



Vågetjenesten - oplyst af Mona Toksvig.  
 
Vi planlægger at afholde 4 møder om året. Møderne afholdes på Lundtoft om formiddagen 
9.30 - ca 11.00. 
Vi er pt 38 vågere - jeg skal ud at tale med en ny våger i næste uge. Selvom der er en del 
på pause, så passer antallet. Der er ikke problemer med at få vagterne dækket, dog er der 
geografisk ulighed både i forhold til antal vågere og også hvor opgaverne er. Men det er 
også vigtigt, at dem der gerne vil våge, selvom de skal køre, kan få opgaver. 
Beslutninger/kommentarer 
Det er bare superfint – det ser ud til at holde sig indenfor budgettet 
Der er uoverensstemmelse mellem Monas tal for vågere (38) og Listeværktøjet (41) – der skal 
være overensstemmelse 
Fl vil gerne kende det I bliver enige med KE om – af hensyn til årsberetningen 
 
Kørestolsskubberne – oplyst af Ingrid Pedersen 
Vi er pt. 16 skubbere der skubber hver torsdag, dog afhængigt af vejret. 
Møder holder vi på Lundtoft, hvis der er behov (foredrag eller noget nyt) 
Ingrid skal have samtale med en evt. ny frivillig. 
Beslutninger/kommentarer 
Det er bare superfint – det ser ud til at holde sig indenfor budgettet 
Der er uoverensstemmelse mellem Ingrids tal for frivillige (16) og Listeværktøjet (18) – der skal 
være overensstemmelse 
Fl vil gerne kende det I bliver enige med KE om – af hensyn til årsberetningen 
 
Glad motion – oplyst af Ingrid Pedersen 
Afholdes hver mandag i Foreningshuset 
Der er 5-6 demente + 2 pårørende 
Vi er 3 frivillige og holder sjældent møder. 
Vejen kommune er ikke god til at henvise demente til os. 
Beslutninger/kommentarer 
Det er bare superfint – det ser ud til at holde sig indenfor budgettet 
Der er uoverensstemmelse mellem Ingrids tal for frivillige (3) og Listeværktøjet (7) – der skal 
være overensstemmelse 
Fl vil gerne kende det I bliver enige med KE om – af hensyn til årsberetningen 
 
 
 
Generationsmøder - Mette 
Vi er pt. 11 læsetanter/læseonkel til 5 klasser – 1. og 2. klasser. 
Læsekalenderen indtil sommerferien er besat – og i det nye skoleår 2023/24 kommer der 
2 nye 1. klasser. 
Det betyder at vi så kun skal læse i 4 klasser, og derfor lettere får læsekalenderen besat. 
Men jeg er altid på udkig efter nye frivillige. 
Møder afholdes 2 gange årligt – forår og efterår. 
Beslutninger/kommentarer 
Det er bare superfint – det ser ud til at holde sig indenfor budgettet 



Der er uoverensstemmelse mellem Mettes tal for frivillige (11) og Listeværktøjet (12) – der skal 
være overensstemmelse 
Fl vil gerne kende det I bliver enige med KE om – af hensyn til årsberetningen 
 
 
KM - Lundtoft 
Vi holder møde ca. hver 2. måned. Mødet foregår på Lundtoft. Fra Lundtoft deltager Birgitte 
Muurholm og Birgitte Læborg (den nye leder på Lundtoft). Fra Danske seniorer er der Lilly 
Laugesen og Anna Brøndum, og så er der Inga Nielsen og Kirsten Møller. 
Birgitte M. står for indkaldelse til møde og udsendelse af referat. 
Birgitte M. har på forhånd lavet et spændende og varieret program for de efterfølgende 2 
måneder, for Lundtofts beboere. Birgitte oplyser hvor mange hjælpere hun har brug for, og til 
hvilke arrangementer. Der skal normalt bruges 4 frivillige til henholdsvis sang og banko, hvor 
Ældresagen stiller med 2 frivillige. Disse 2 arrangementer ligger stort set fast hver måned. Der skal 
også bruges frivillige som chauffør, og hjælpere i køkkenet til årets julemarked. Derudover kan der 
være enkelte arrangementer, hvor de også har brug for nogle frivillige 
Vi er i alt 13 frivillige på nuværende tidspunkt. Jeg har ind imellem lidt svært ved at finde hjælpere 
til banko. Jeg har fået 2 nye personer, som muligvis godt kunne tænke sig og hjælpe til banko. De 2 
nye skal hjælpe til næste banko arrangement, og derefter tager jeg en snak med dem hver især, 
for at afklare om det er noget for dem. Hvis de 2 nye personer ikke er interesseret i at hjælpe til 
banko, ville det været rigtig rart, hvis der kunne findes 2 ekstra til dette. 
Jeg har snakket lidt med Birgitte M., om vi skulle lave et lille socialt arrangement for de frivillige, 
en gang til efteråret. Der er ikke på nuværende tidspunkt nogle emner der skal drøftes, så det vil 
overvejende være, for at ryste personerne lidt mere sammen. De er jo delt meget op i grupper 
som hjælp til sang, banko og som chauffør. Umiddelbart forventer jeg, at det budgetterede beløb 
til et sådant arrangement, er nok. Sidste gang vi afholdt et lignende arrangement, var det Lundtoft 
som betalte drikkevarerne. 
Samarbejdet med Lundtoft fungerer utrolig godt. 
Beslutninger/kommentarer 
Det er bare superfint – det ser ud til at holde sig indenfor budgettet 
Der er uoverensstemmelse mellem Kirstens tal (13) og Listeværktøjet (12) – der skal være 
overensstemmelse – det er nok Henry? 
Fl vil gerne kende det I bliver enige med KE om – af hensyn til årsberetningen 
 
 
KP – Besøgsvenner 
Henny Christensen, Erantisvej 4 - Ny besøgsven, starter hos Erna Tækker på Lundtoft 
Vi mangler besøgsvenner, vi har 5 værter på venteliste 
Vi påtænker at samle besøgsvennerne til en lille anretning med et glas vin her i foråret og udveksle 
erfaringer og hvis det bliver økonomisk muligt at konverterer de midler der er afsat til 
juledekorationer til en gang gløgg og æbleskiver for både venner og værter op til jul 
Beslutninger/ kommentarer 
Andreas er startet hos Anna Iversen Fredensvej som besøgsven. 
Ny ønske om besøgsven Sigrid Mikkelsen, Allegade 8, 
Anna Brix ønsker ikke længere en besøgsven, 



Mia Sebbesen har meddelt at hun ikke ønsker at besøge Sonja Peter mere. 
Det er OK at besøgstjenesten inviterer alle vennerne til en aften med lidt og spise og drikke her 
til foråret – og hvis budgetterne holder, inviterer værter og venner på gløgg og æbleskiver i 
starten af december 
 
 
HW – Bisiddere 
Der er pt. 7 bisiddere 
HW forventer at holde møde til foråret 
Et evt. samlet møde for bisiddere i de 4 lokalafdelinger afventer 
Magnetskiltene er klar til uddeling, HW afventer at høre fra hjemmeplejen, vedr. det videre forløb 
VI hjælper ikke med fremtidsfuldmagter – HW undersøger hvad problemet er eller om 
Snorresgade hjælper 
Beslutninger/ kommentarer 
HW har holdt møde med bisidderne i de 3 andre lokalafdelinger i kommunen 
Generelt mangler der opgaver til de frivillige 
HW tager fat i Hjemmeplejen så vi kan komme igang 
 
FM/FL - Grillvognen 
Der er pt. 11 frivillige på Grillvognen – det er rigeligt 
Vi går listen kritisk igennem – så vi får det rigtige antal 
Vi afholder ikke møder, da de fleste på Grillvognen også er med i arrangement-udvalget eller på 
flagholdet. – der er heller ikke afsat penge til møder. 
Vi skal have revideret vores kriterier for, hvem der kan låne Grillvognen (debatteres i plenum) 
Vi kender ikke vores aktivitetsniveau i 2023 – men vi skulle gerne have nogen seancer sammen 
med SuperBrugsen, egne socialhumanitære og hyggearrangementer, lidt udleje og udlån. 
Beslutninger/ kommentarer 
FM/FL retter kommissoriet til 
Vi ser på antallet af frivillige når vi har talt med Brugsen om deres intentioner 
 
BJ/FL – Datastuen mm. 
Der er pt. 5 frivillige i Datastuen og hjemmebesøg 
Alle udgifter afholdes af datastuen i eget regnskab – ÆS træder kun samme med de 2 andre 
interessenter til hvis der er brug for yderligere kapital. 
Beslutninger/ kommentarer 
OK 
 
FL – Flagalle 
Der er pt. 22 frivillige der sætter flag op via ÆS 
Der kan være tale om lidt kørepenge, men ingen mødeudgifter 
Handelsstandsforeningen er vært ved opstartsmødet 
Søgården har til dato budt på ben og bowl, som tak for indsatsen 
Jeg regner med 4 gange flag (op og ned) i 2023 i forbindelse med konfirmationer – vi bruger 6-8 
frivillige/gang 
Beslutninger/ kommentarer 



OK 
 
FL – Arrangementsudvalg 
Der er pt. 35 frivillige i arrangementsudvalget 
Der er et minimum af kørepenge til transport af ikke selvtransporterende til arrangementer 
Vi vil gerne afholde 1 møde i maj 2023 - formålet er, at få afstemt forventningerne til den enkelte 
frivillige, og social hygge – mødet skal gerne være med mad og drikke for at tiltrække så mange 
som muligt. 
Hvis mødedeltagelsen bliver stor, holder budgettet ikke – da udgiften er i størrelsesordenen  
150 kr./deltager – men der lidt overskud på andre aktiviteter 
Der er mange af vagterne hvor der virkelig bliver arbejdet igennem, men vi har det sjovt sammen 
Beslutninger/ kommentarer 
OK. 
 
Der er uoverensstemmelser mellem det antal frivillige der bliver oplyst og det jeg kan slå op i 
Listeværktøjet 
I ”Glad motion”, Generationsmøder, Kørestolsskubbere, Lundtoft, Vågetjenesten. 
I skal være omhyggelige med i samarbejde med Knud, at Listeværktøjet er OK 
Vi er den forening i ÆS, der har absolut flest frivillige i forhold til antal medlemmer – så der er 
fokus på os. 
Beslutninger/ kommentarer 
OK 
 
Vi mangler at få en koordinator på rickshaw-cyklerne på Lundtoft 
Vil KM påtage sig rollen 
Beslutninger/ kommentarer 
KM påtager sig opgaven 
KM/FL tager en snak med Birgitte - KM laver en aftale – ikke i uge 8 
 
 
Pkt. 7 
Evaluering af arrangementer og aktiviteter 
 
Søndag den 8. januar – Nytårsfrokost 
FL taler med DW, vedr. fremtidig tilmelding til spisearrangementer for enkelte personer 
Beslutninger/ kommentarer 
OK 
 
Søndag den 22. januar – Banko 
Beslutninger/ kommentarer 
Godt besøgt 
 
Søndag den 5. februar – Bent Fabricius Bjerre 
Beslutninger/ kommentarer 
Skuffende fremmøde til et rigtig godt arrangement 



 
 
 
Pkt. 8 
Kommende arrangementer 
 
Onsdag den 8. februar – Lille Veum 
Tilmelding 
Tovholder KP 
Hjælper NPP 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Der var i sidste uge 38 tilmeldte 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
KP besøger Lille Veum og undersøger forholdene 
 
Søndag den 19. februar – rejse langs Vestkysten 
Ingen tilmelding 
Tovholder LJ 
Hjælpere KK, ES, GE, HE, BK 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
Søndag den 5. marts – Suppemiddag 
Tilmelding 
Tovholder HW 
Hjælpere BK, LA, EA, EM, JM 
Indkøb FL 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
HW koger ekstra grøntsager (selleri, porrer og gulerødder) 
Der laves ikke ris 
EP erstatter BK 
 
Fredag den 10. marts kl. 17.00 - Årsmøde 



Tilmelding – max 90 spisende – evt. yderligere kan tilbydes en stol under selve årsmødet, uden 
mad og drikke. 
Tovholder FL 
Hjælpere IL, MH, BH, KP, NPP, HW, KE, UW  
FL foreslår at vi holder mødet i stuerne på Fredenshjem – og at der ikke opstilles stolerækker, men 
kun dækkes op ved bordene – opstilling som ved Julefrokost  
FL fremlægger bestyrelsens årsberetning mundtligt uden brug af projektor eller lign. – tilsvarende 
for HW med økonomi 
FL reducerer det landspolitiske til et absolut min. -dog jf. vedtægterne 
Husk det er ikke FL’s beretning, men bestyrelsens – udsendes sammen med dagsorden til 
bestyrelsesmødet i marts – til kommentering. 
Der fremlægges kopier på bordene af det godkendte regnskab 
Bent Nielsen har sagt ja til at være dirigent (Troels er bortrejst) 
Vi skal have fundet årets frivillige – Danske Bank er sponsor – FL bestiller diplom hos ÆS 
FL bestiller mad og drikke 
KE henter mad og drikke og returnerer overskud 
FL sørger for materiale – f.eks. stemmesedler, regnskaber mm. 
MH sørger for blomstergaver 
FL sørger for vingaver 
LJ sørger for annonce i Vejen Avis 
KE sørger for Lokalt nyhedsbrev – tidsplan koordineres med LJ 
FL/KM sørger for plakater – tidsplan koordineres med LJ  
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
Ingen Plakater 
Vi møder ind 14.30 
LJ afløser NPP 
Vi fandt årets frivillige 
 
Søndag den 19.  marts – Vinsmagning 
Vi har problemer med datoen, Torben er forhindret – Aftalt at Torben laver et manus, og FL 
præsenterer vinene 
Tovholder FL 
Hjælpere IL, BD, JF, IP, OP 
Ingen annonce 
KE - Lokalt Nyhedsbrev 
FL/KM – plakater 
Beslutninger/kommentarer 
Max 60 deltagere 
 
 
Pkt. 9 
Eventuelt 
 
Næste møde mandag den 6. marts kl. 9.00 



 
 
 
 
FL 2023-02-06 
 
 
 
 
 
 
 
 


